
Zápis ze setkání pastorační rady  12. 3. 2024 20:15 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni:  P. Vojtěch Smolka,  P. Jakub Žákavec, jáhen Jakub Haloda, Jana Steifová, Jana Krausová,
Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena, Jakub Formánek, Oliver Macháček 
Omluveni: Daniela Jančíková, Dominika Macková 

Navrhovaný harmonogram: 
1) Chvíle neformálního setkání 
2) Společná modlitba 
3) Zhodnocení setkání pastoračních rad 31. 1. 
4) Videoklip farnosti St. Bernadette singapurské arcidiecéze
5) Okruhy odpovědnosti členů pastorační rady

a) technické záležitosti (technický tým Ladislav a Jakub F.)
b) liturgické záležitosti (Daniela)
c) ekonomické záležitosti (Oliver)
d) Tříkrálová sbírka (Oliver)
e) kronika, kniha o kostele, pohlednice atd. (Svatomír)
f) vize a mise (Dominika a Oliver) – viz příloha
g) katecheze dětí a mládeže a související aktivity (zatím nikdo, resp. katechetický tým)
h) formace dospělých (Jakub H.)
i) společenství a setkávání (zatím nikdo, Dominika ráda pomůže) 
j) akce s evangelizačním přesahem (Jana S., Jana K., Oliver): 

1. Noc kostelů (Jana S.) 
2. Kunratice žijou (Oliver) 
3. Rozsvěcení vánočního stromku (zatím nikdo) 

6. Témata pastoračních radních:
a. Reflexe ohlášky týkající se podpory dětí z křesťanských rodin v přijímacím řízení na KG (Jana S.)
b. Jak naplánovat setkání PR, aby byla akceschopná a každý si mohl zařídit účast? (Dominika)
c. Čas křížové cesty na Velký pátek (Vojtěch).
7) Případná další témata pastoračních radních:

Průběh zasedání: 
ad 1) Chvíle neformálního setkání 
ad 2) Společná modlitba 
ad 3) Zhodnocení setkání pastoračních rad 31.1. 
Nejhojněji  na téma diskutovali  Jakub Formánek, Jakub Haloda, Oliver Macháček, dále i Vojtěch
a Jakub Žákavec. Diskutující se shodli na tom, že pokud je účelem podělit se o zkušenosti, tak to
vyžaduje více času. Jako nejvhodnější časový prostor nakonec bylo navrženo sobotní dopoledne. 
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Všichni se shodli na tom, že by měla být vítaná i účast pasivních členů, tj. nemá-li daná farnost
s aktuálním tématem relevantní zkušenosti, je lepší, když neprezentuje, ale jen naslouchá. 
Diskutovaly se dva formáty setkání:

1. Formou stanovišť – „poster session“ – jednotliví přispěvatelé mají každý své stanoviště,
kde prezentují své zkušenosti a účastníci dle své volby je obchází, ptají se, diskutují … 

2. Formou „konference“ – tj.  postupně se prezentují  jednotlivé příspěvky v délce několika
min. (je třeba dodržet čas prezentace!!) a organizátor akce lépe pohlídá obsahovou stránku
prezentací,  aby  splňovala  zadané  téma.  Dále  se  diskutující  zamýšleli  nad  možnými
tematickými okruhy pro příští setkání – byly uvedeny možnosti pastorace dětí / pastorace
mládeže a další s tím, že by bylo vhodné zvolit téma pouze jedno. 

3. Vojtěch doporučil členům PRF účast na Konferenci aktivizace farností, která se bude konat
v úterý 28. 5. celý den. Je možné se přihlásit a zúčastnit podle svých časových možností.
Více informací na https://cbk.cirkev.cz/novinky/aktivizace-pastorace-v-cr_18032 

ad 4) Videoklip farnosti St. Bernadette singapurské arcidiecéze – všichni shlédli ve velkém sále a
ocenili jako podnět z odlišného kulturního prostředí. 
ad 5) Okruhy odpovědnosti členů pastorační rady

a) Dobře fungující technický tým ve složení – Ladislav, Jakub F., Petr Hobza a Ladislav Varga –
schází se dle potřeby a řeší případné technické problémy nebo drobné opravy (například
uvedena oprava pohovky v Nazaretě).

b) Z pověření Daniely přednesl  Svatomír doporučení, aby starší ministranti pomohli po mši
svaté s pověšením rochety malých, kteří nedosáhnou. Jinak se rochety špiní a mačkají, když
se ihned nepověsí na ramínko. Druhý podnět – připomenout setkání seniorů v nedělních
ohláškách.

c) Vše je na dobré cestě, dluh farnosti se snižuje také díky novým darům  V plánu je i využít
možnosti nové dotace (cca 1,5-2 mil. Kč) – čekáme na dokončení projektové dokumentace,
aby mohla být žádost o grant podána. Dále se nyní řeší kuchyňky do jáhenky a pohostinky,
aktuálně jsou ve hře dvě nabídky, které budou porovnávány. 

d) Letos se vybralo 35.426 Kč (minulý rok 54.951 Kč), bylo by možné zapojit od koledování
další dobrovolníky případně i z dalších lidí, kteří nejsou farníky (oznámení v Kunratickém
zpravodaji, v čísle, které vyjde v 12/2024).

e) Po diskusi se dohodlo, že Svatomír zjistí, kolik by stála jedna pohlednice kostela a jaké by
byly možnosti dotisku brožury o farnosti – k porovnání versus nová verze, kterou Svatomír
doporučuje.  Dále  Svatomír  prosí  o  napsání  krátkého  příspěvku  o  významu  Velikonoc
(zeptáme se Dominiky, zda by byla ochotná,  pokud ne, tak Jakub Ž.),  který by se mohl
otisknout v Kunratickém zpravodaji a stejně tak o Noci kostelů (Jana S.) – oba příspěvky je
třeba odevzdat do konce března. 

f) Vize a mise – Dominika zpracovala podněty do tabulky, viz příloha k zápisu, členové PRF
prostudovali,  velmi  pozitivně  ohodnotili  zpracování  i  obsah.  Diskutovalo  se  zejména
zapojení  dalších lidí  do přinášení  darů.  Závěr – bylo by vhodné k intenční knize připojit
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tabulku zájemců o nesení darů z řad těch, kteří mají intenci. Pokud nebude nikdo zapsán,
pak by dary nesla nějaká rodina, rodiny by se střídaly. Pomůže zorganizovat a rozjet Jakub
F., který praxi zná z Vlašimi jako dobře fungující. Další podnět ohledně darů – ti, kteří čekají
s dary na konec průvodu dětí, nechť se postaví např. za levou část lavic, aby neblokovali
vstup dětí do kostela. 

Další body agendy (a podbody k bodu č. 5) budou diskutovány na dalších setkáních PRF.
Ad 6. Témata pastoračních radních:

a. V návaznosti na nedělní ohlášku, o kterou byl Vojtěch požádán ze strany kaplana KG, bylo
předloženo vysvětlení k záměru kaplana KG přivést na KG více dětí z křesťanských rodin
tím,  že  jim bude  zajištěno  zvláštní  doučování  s výpomocí  dobrovolníků  z řad  studentů.
Tento nápad byl jednohlasně členy PRF označen za nevhodný. Jana S. se pokusí zjistit od
kaplana KG jeho pohled na věc pro lepší pochopení celého záměru. 

b. Vojtěch tlumočil podnět Dominiky, jak naplánovat setkání PRF tak, aby byla akceschopná a
každý si mohl zařídit účast. Znovu zazněl návrh, aby byly termíny setkání PRF stanoveny
pravidelně nebo delší dobu dopředu. Argumentem proti je to, že Vojtěch má více akcí a
aktivit, z nichž ne všechny lze plánovat dopředu, takže nemůže garantovat, že by měl dané
termíny volno, a bez Vojtěcha není možné setkání PRF uskutečnit. Bylo také diskutováno o
tom, jestli  je vhodnější  naplánovat termíny setkání PRF např.  byť jen  půl  roku dopředu
s tím, aby všichni znali termíny a mohli si přizpůsobit svůj program, nebo nechat stávající
systém výběru termínu dle největší shody. Po diskusi proběhlo hlasování, poměrem hlasů
7:1 bylo odhlasováno zachování stávající praxe v plánování termínů – tj. doodle cca 2 týdny
předem. 

c. Čas křížové cesty – po delší diskusi byl odhlasován čas 14.00 (5 hlasů). Dále se zvažovaly
časy 10.00 (4 hlasy), 13.30 (0 hlasů), nebo večer – dle praxe Sv. Otce a Vatikánu (0 hlasů).
Časy ostatních bohoslužeb Velikonočního třídenní jsou stanoveny od začátku března, čas
začátku Velikonoční vigilie po vyjádření členů PRF per rollam byl stanoven na 19:00. 

Ad 7) Případná další témata pastoračních radních: 
Ze strany dětí dostal Vojtěch podnět ke zvážení projektu „farní  zvíře“, jednalo by se o plyšové
zvíře, které by se na konci mše svaté v nedělí v 10:00 předávalo dle určitého klíče jednomu z dětí
k „opatrování“  do  další  neděle.  Tuto  myšlenku podpořili  členové PRF jednomyslně.  Vojtěch se
nabídl, že zvíře koupí. 

Zapsala: Jana Steifová 
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 
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